
 

Thèmes des commissions session 2023  

 

1. Affaires étrangères, Économie & Finances  

- Élargissement de l’UE : l’UE doit-elle s’agrandir ?   
- Comment l’UE peut-elle devenir le partenaire privilégié du continent africain ?   
- Comment l’UE peut-elle financer la reconstruction de l’Ukraine ? 

2. Société, Environnement, Éducation  

- Quelle législation contraignante pour obliger à appliquer le « Pacte vert » et lutter contre l’éco-anxiété ?  
- Quelles mesures communes pour protéger efficacement les femmes contre les violences et l’exploitation ? 
- Emploi des jeunes : comment l’UE peut-elle être une opportunité d’emploi pour les jeunes ? 

3. Affari Esteri, Sviluppo sostenibile, Societa & Educazione   

- Allargamento dell'UE: l'UE deve crescere?   
- Come può l'UE diventare il partner privilegiato del continente africano?   
- Quale legislazione vincolante per forzare l'applicazione del "Green Deal" e combattere l'eco-ansia? 
- Quali misure comuni per proteggere le donne dalla violenza e dallo sfruttamento?   

4. Foreign Affairs & Future of European Union   

- EU enlargement: Should the EU grow?  
- For a common European defence: Is a European army possible?   

5. Economy & Finances  

- How can the EU become the privileged partner of the African continent?  
- How can the EU finance the reconstruction of Ukraine?    

6. Environment & Sustainable Development   

- What binding legislation to force the application of the "Green Deal" and fight against eco-anxiety? 
- What concrete measures to develop European renewable energies

7. Society & Education  

-  What measures should be taken to implement European public health in order to reduce inequalities between Member 
States and share investments? 
- Youth employment:   How can the EU be a job opportunity for young people?  

 8. Human Rights   

- What common measures to protect women against violence and exploitation?  
- What effective joint actions can be taken to punish the violation of the rights of civilian populations during conflicts?  

  

  


